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چه شد که به سینما و فیلمسازی علاقه مند شدید؟
همواره در تمام فعالیت های هنری دستی برده ام اما بعد از 
مدتی متوجه شدم که این فعالیت ها، آنچنان سیرابم نمی کند. 
دوست داشتم خیلی از کارها را کنار همدیگر و با همدیگر داشته 
باشم. همیشه به این فکر می کردم که چطور می توانم برای مثال 
به یک مجسمه جان بدهم یا به یک تابلوی نقاشی حرکت بدهم، 
به همین خاطر، فکر این افتادم که فیلم بسازم و ملکه آلیشون 

ساخته شد.
منشا ایده ساخت این فیلم از کجاست؟ 

این فیلم الهام گرفته از یک درخت مقدس سه هزار ساله به 
نام آلیشون است که در کشور تایوان قرار دارد. اما پس از مدتی، 
یک طوفان خیلی ســنگین ایجاد می شود و این درخت از بین 
می رود. لذا من تصمیم گرفتم که داســتان »ملکه آلیشون« 
را بســازم تا بتوانم در مورد طبیعت حرفی براي گفتن داشته 
باشم. به همین خاطر این درخت را موضوع اصلی قرار دادم که 

هم درس عبرت و هم تجربه ای برای کودکان و نوجوانان شود.
مدت زمان نگارش فیلمنامه؟

نگارش فیلمنامه فکر می کنم تقریبا سه ماه ولی ساخت خود 
کار حدود نه سال به درازا کشــید. جالب است بدانید که  صفر 
تا صد کار با خودم بوده و هیچ عواملی نداشتم. در واقع، خودم 
فیلمنامه،کارگردانــی، تصویربرداری،گریــم، طراحی لباس، 
طراحی صحنه، تدوین، افکت، موســیقی و... همه را خودم به 

تنهایی انجام دادم.
دکوپاژ این فیلم چگونه است؟

دقیقا در صحنه همزمان با فیلمبرداری دکوپاژ انجام دادم، 
چراکه خیلی از چیزها بداهه بود.

پراکندگی لوکیشن فیلمبرداری چگونه بود؟
پراکندگی شهر نداشتم، پراکندگی نقاط فیلمبرداری داشتم 
که باید از یک نقطه به نقطه  دیگری می رفتیم. از طرفی 
85 تا 90 درصد لوکیشن ها ســاختگی بود و در 
سوله ها لوکیشن را  ســاختم، همچنین از پرده 
های کروماکی اســتفاده کردم و حدودا در این 

فیلم از 220 لوکیشن استفاده شده است. 
چرا در این فیلــم از هیچ بازیگری 

شناخته شده ای استفاده نکردید؟
می خواســتم ثابت کنم کــه بازیگران 
ناشــناخته هم می توانند چهره بشــوند و 
استعدادهایشــان کم تر از بازیگران چهره 

نیست که واقعا هم همینطور بود. 
بازیگــران پیشــینه بازیگری 

داشتند؟ 
خیر. این بازیگران به غیر از یک بازیگر، 
الباقی تــا کنون نه صحنــه تئاتر را دیده 
بودند و نه جلوی دوربین، اما فوق العاده با 
استعداد بودند. بنظرم که آینده درخشانی 
دارند. ناگفته نماند که با بازیگران سه سال 
تمرین کردم تا کاملا آموزش ببینند و البته 

تعدادشان کم نبود.
چند جلسه فیلمبرداری کردید؟

پروســه تولید، آنقدر زمانبر بود که اصــلا جزئیات را به یاد 
نمی آورم. 

در روند تولید با چه چالش هایی روبرو بودید؟
بنظرم فوت پدر و مادرم در سه ســال گذشته به فاصله  پنج 
روز، بزرگترین ضربه روحی بود کــه  در آن مقطع زمانی به من 
وارد شد. همچنین بعد از اتمام فلیمبرداری در جنگل های 2 یا 
3 تنی در ارتفاع، هنگام جاگذاری عروسک ها، یک پایم به یکی 
از ستون ها گیر کرد و تمام جنگل پایین ریخت و من نزدیک به 
48 ساعت زیر آوار گیر افتادم، طوریکه اطرافیان فکر می کردند 
که  مفقود شدم، به همین خاطر به پزشکی قانونی و بیمارستان 
مراجعه می کردند تا خبری از من دریافت کنند. در صورتی که 
من در سیلوی همان شــرکت، زیر آوار صحنه گیر افتاده بودم. 
اما بعد از 48 ساعت، توانستم از زیر آوار خود را بیرون بکشم و 

نجات پیدا کنم. ناگفته نماند که تا یک هفته هم بستری شدم.
بازخورد کسانی که تاکنون فیلم را دیده اند، چطور 

بوده؟
همه معتقدند که فیلم شبیه به فیلم های خارجی شده است، 
اما بنظرم فیلم اصلا خارجی نیســت. این تاثیر طراحی لباس، 
اصلاح رنگ فیلم و دوبله شــش کاراکتر اســت که آن ها را نیز 
خودم انجام دادم. به همین خاطر، این عوامل باعث شده تا فیلم 
به فضای فیلم های خارجی نزدیک شود. از طرفی، این فیلم در 
جشنواره فیلم کودک و نوجوان اول شد و من تاثیرش را دیدم. 
لذا همینکه، همه هیجان زده و با خوشحالی سالن را ترک کردند، 

باعث شد که من خیلی امیدوارم شوم و خدا را شاکر باشم. 
چرا دوبله؟ 

دلیل دوبله این بود که می خواستم حس انیمیشن داشته باشد 
و حس خاصی را به مخاطب ارائــه دهد. همچنین تاثیرگذاری 
کلمات و حرف ها به شدت زیاد باشد، چراکه در دوبله، صدا خیلی 
خالص و واضح است و بیشتر لمس می شود. البته هدف دیگر این 

بود که یکسری از دوبلور ها نیز در این کار دیده شوند. 
هزینه حدودی کار چقدر شده ؟

تقریبا 4 میلیارد و نیم. 
باتوجه به اینکه بازیگران فیلم شناخته شده نیستند، 

دغدغه ای بابت برگشت سرمایه ندارید؟
خیر، دغدغه ای برای بازگشت سرمایه ندارم. همین که این 
این فیلم در جشنواره حضور دارد، برایم بسیار ارزشمند است، 
وقتی چیزی را با عشق می سازید، اگر درست بسازید، مطمئن 
باشــید که یک روزی، اقتصادش هم درســت پیش می رود و 

برگشت مالی هم پیدا می کند. 
چشم اندازی برای اکران عمومی کار دارید؟

بله یک ماه است که برای اکران فیلم با یکی از تهیه کننده های 
سینما در حال صحبت هستم و قرار است بعد از اتمام جشنواره 

برای این موضوع پیگیری بیشتری شود. 
جشنواره های بین المللی چطور؟

خیلی ها به من گفتند که برای ارســال به جشــنواره های 
خارجی اقدام کنم ولی من چون در شــرف اکران فیلم هستم، 
فکر نکنم که بتوانیم برای جشــواره های خارجی کاری انجام 
دهیم ولی اگر فرصتی باشــد خیلی خوشحال می شوم که این 

اتفاق بیافتد.

گفت وگوی صبا با ابراهیم نورآورمحمد؛ 
کارگردان ملکه آلیشون

الهام از یک درخت مقدس
 سه هزار ساله 

معصومه دهقان- ابراهیم نورآورمحمد، متولد 1363 است. رشته 
اصلی وی، نقاشی و طراحی کاریکاتور است، از چهار سالگی نقاشی 
را شروع کرد و در سن یازده سالگی معلم نقاشی شد. البته در این 
میان به فعالیت های دیگری از جمله خیاطی، طراحی لباس،گریم، 

مجسمه سازی، ساخت و ســاز آلات  موسیقی، ماکت 
ســازی و... پرداخت. تا اینکه تصمیم 

گرفت در عرصه فیلمســازی نیز 
فعالیت کند و بــه عنوان اولین 

کار، فیلمی متفاوت در بخش 
کودک و نوجوانان به نام ملکه 
آلیشون را تولید کند. البته 
ناگفته نماند که این فیلم در 
سی و پنجمین جشنواره بین 
المللی فیلم های کودکان و 
نوجوانان موفق به دریافت 
پروانه زرین بهترین فیلم و 

دستاورد فنی و هنری شد.


